
 HODNOCENÍ VYSTOUPENÍ TÝMU STŘEDOČESKÝ SCORPIONS SELECT NA MEZINÁRODNÍM TURNAJI V LEDNÍM HOKEJI 

LEKOV CUP 2012 
Vše začalo po zápase KLD K. Hora – S. Zbraslav. Nebyl podstatný výsledek, ale obraz hry, který byl vidět na 

ledě. Autorem této myšlenky byl p. Henry Kolowrat, který mi poslal email, kde mě oslovil s nápadem 

vytvořit výběr z týmů Středočeské krajské ligy a zúčastnit se turnaje Lekov cup 2012. Nemusel mě 

přemlouvat, úkoly byly rozděleny a začalo to. Pan Kolowrat se postaral o finance a já měl za úkol domluvit 

si parťáka na lavičku a spolu poskládat tým. Myslím si, že volba Zbyňka Kukačky byla jak z mého pohledu i 

pohledu týmu naprosto perfektní záležitost. Musím za sebe prohlásit, že jsem měl pocit, že se Zbyňkem 

koučujeme několik let dohromady. A to nejen v Plzni, ale i v době přípravy na turnaj. Poskládali jsme osu 

týmu z hráčů Zbraslavi a Kutné Hory a postupně doplnili o hráče Vlašimi, Berouna, Velkých Popovic a 

Černošic. 

V prvotní sestavě proběhlo fotografování týmu a tréninkový zápas se zbytkem mužstva dorostu S. Zbraslav, 

ve kterém jsme jednoznačně dominovali. V tomto zápase ještě nenastoupili hráči Kutné Hory, kteří byli 

vytížení kvalifikací o postup do ligy staršího dorostu. Druhý trénink jsme měli víkend před odjezdem na 

turnaj a po něm jsem měl pocit, že v týmu je velký potenciál. Hráči si zdravě věřili a začala se tvořit i parta, 

která je předpokladem k úspěšnému vystoupení v takové konkurenci, jaká na turnaji byla.  Před odjezdem 

jsme museli ještě vyřešit dvě změny. Onemocněl P. Hercík z V. Popovic a Vašek Báča ze Zbraslavi omarodil 

v den odjezdu. Perfektně je nahradili Vašek Beran a Honza Polesný. Nesmím zapomenout na to, že jsme 

byli jediný tým, za který hrála děvčata. Sammy a Domča se statečně zhostily svých úkolů a obě byly 100% 

členy týmu. A nastal den „D“. Sešli jsme se v Plzni, ubytovali se a vyrazili na rozlosování. Ještě jsme museli 

se Zbyňkem vyřešit, kdo z hráčů si nalepí kapitánské C. Opět jsme měli  šťastnou ruku a volba Honzy Tvrdíka 

se ukázala tou pravou. Vystupoval jako kapitán na ledě i mimo něj. 

Po přečtení možných soupeřů jsme se shodli, že na turnaji není slabý tým. Los k nám nebyl vůbec příznivý, 

a jak se všichni shodli, dostali jsme se do skupiny smrti. Výběr USA a Kanady, výběr německého Bavorska, 

polský výběr Prorink Star a extraligové týmy Komety Brno a Energie K. Vary. Prvním týmem, s kterým jsme 

se měli utkat, byl výběr USA a Kanady. Shodou náhod jsme na recepci po rozlosování seděli u stolu s rodiči 

trenéra výběru USA a Kanady. Když jsem slyšel, jakou měli přípravu a jediné pro ně akceptovatelné, je první 

místo v turnaji trochu mně běhal mráz po zádech. Ale nic se nejí tak horké, jak se uvaří a večer na hotelu 

jsme zahnali všechny špatné myšlenky. A udělali jsme dobře. Protože to, co kluci předvedli v prvním zápase 

s výběrem USA a Kanady zřejmě nečekal vůbec nikdo. Vedení 3 – 1 donutilo soupeře stáhnout hru na dvě 

řady. Bohužel pro nás došlo k obratu v zápase díky třem perfektně zahraným přesilovkám soupeře, na které 

jsme nenašli zbraň. Tady se ukázala jeho dlouhodobá sehranost. Konečný výsledek 5 – 3 jsme ještě v závěru 

mohli snížit, ale Štěpánovi se nepovedlo proměnit nájezd, ve kterém jel sám na brankáře. Po výkonu 

v tomto zápase jsem si v duchu říkal, že  můj  pocit  po druhém tréninku, byl oprávněný. 

Dalším soupeřem byl tým Komety Brno. A zase výborný nástup do zápasu. Po 1. třetině nerozhodný 

výsledek 1 – 1, a když na začátku 2. třetiny Honza Tvrdík v našem oslabení zvýšil na 2 – 1, začalo to být 

nadějné. Druhá třetina skončila stavem 5 – 2 pro soupeře. Bohužel dopolední zápas nám vzal hodně sil a ve 

třetí třetině si Kometa pohlídala vedení. Konečný výsledek 8 – 3, ale nebyl skutečným obrazem hry. Cestou 

na hotel potřebovali kluci doplnit energii a jedině McDonald je asi ten pravý.  Takže na hotel dorazilo pouze 

vedení týmu a tým dorazil posilněn hamburgery po svých. Nutno dodat, že podle dohody a včas.  

Večer jsme se Zbyňkem dali hlavy dohromady a provedli drobné úpravy v sestavě. Ráno nás čekal další 

extraligový soupeř Karlovy Vary. Opět výborný vstup do zápasu a naše vedení 3 – 1 po 1. třetině bylo velmi 

nadějné. Kluci perfektně plnili taktické pokyny, dodržovali krátké intervaly střídání a ve 2. třetině jsme 

vstřelili gól a ujali se vedení 4 – 1. Soupeři už se povedlo pouze snížit na začátku 3. třetiny na 4 – 2, ale kluci 

si už výsledek pohlídali. První vítězství na turnaji klukům zvedlo sebevědomí a na všech hráčích bylo vidět, 



jak moc chtějí uspět. K tomu jsme potřebovali odpoledne vyhrát nad výběrem Bavorska, který v turnaji 

ještě neprohrál. Do zápasu jsme vstupovali v sestavě, ve které jsme porazili Karlovy Vary, protože vítězná 

sestava se nemění. Jak se později ukázalo, ne vždy to je pravda.  První třetina byla ze strany soupeře hodně 

aktivní, ale nepovedlo se mu vstřelit gól. Po druhé třetině jsme prohrávali 0 – 1 a do třetí jsme vstupovali 

s odhodláním otočit vývoj utkání na naší stranu. Bohužel, opak byl pravdou a soupeř nám vstřelil během 

dvou minut dva góly a vítězství si pojistil čtvrtým gólem. Tým byl z prohry zklamán, ale nic nebylo ztraceno, 

protože o našem postupovém místu nakonec rozhodl duel mezi Kometou a Karlovými Vary. My jsme 

museli ještě v neděli ráno porazit polský tým Prorink Star. To se nám podařilo, když soupeř s námi dokázal 

držet krok pouze v první třetině. Konečný výsledek 6 – 0 byl jednoznačný. Určitě na tom mělo podíl tradiční 

načerpání energie ve známém, zdravou výživou oplývajícím řetězci rychlého občerstvení. Nás čekalo 

stěhování do Kooperativa arény, kde jsme odpoledne začali hrát o konečné umístění ve skupině o 9. a 16. 

místo. 

Prvním soupeřem bylo mužstvo Lion Zürich a byl to skutečný zápas play off se vším všudy. Po první třetině 

jsme sice prohrávali 2 – 0, ale výkon obou týmů byl vyrovnaný. Ve druhé třetině jsme snížili na 2 – 1, ale 

soupeři se podařil vstřelit třetí gól. Do poslední třetiny jsme vstupovali s odhodláním otočit zápas v náš 

prospěch. Měli jsme více ze hry a snížili na 3 - 2. A přišlo posledních pěkně divokých 5 minut třetí třetiny.  

Lion zvýšil na 4 – 2 a my chvíli na to vstřelili třetí gól. Minutu před koncem jsme si vzali oddychový čas a při 

hře bez brankáře v čase 16.47 nás poslal do prodloužení Vašek Beran. Prodloužení odehráli oba týmy na 

jistotu a rozhodovali samostatné nájezdy.  Za nás bohužel proměnil jenom Štěpán Veselý a soupeř byl 

úspěšnější. Zápas byl plný osobních soubojů a stál nás hrozně moc rychle ubývajících sil. Ke všemu byl 

vyloučen Mates Jelínek za kopnutí a kvůli bitce nemohli v dalším zápase hrát Alex Kolowrat a Pavel Švejda. 

Nutno dodat, že zápas svým špatným výkonem ovlivnili rozhodčí. Po tomto zápase toho kluci a holky už 

měli, jak se říká plný kecky. Ani hamburgery už je neoslovili a každý pospíchal odpočívat na poslední zápasy 

turnaje.  Jenom my dva se Zbyňkem jsme opět řešili rébus se sestavou. Mates, Alex a Pavel dostali stop na 

další zápas.  

Přišel poslední den turnaje, Velikonoční pondělí a nás čekal soupeř IS SPORT 97. Ještě že kutnohorští 

fanoušci přivezli pomlázku a vyšupali paní vedoucí. Přiznám se, že na koledu jsem neměl jedinou myšlenku. 

Všechno se to motalo kolem improvizované sestavy a víry ve vítězství. V těchto posledních zápasech už to 

vše bylo o vůli a v tomto zápase jsme jí měli více. Vedení 2 – 1 jsme ztratili ve 13 minutě třetí třetiny. V čase 

15.45 nás poslal do vedení Honza Tvrdík. Soupeř zkusil hru bez brankáře a 11 sekund před koncem pojistil 

vítězství krásnou střelou z naší obranné třetiny Honza Polesný. Opět zápas hodný play off. Dramatický až 

do konce. Do dalšího zápasu už mohli nastoupit i naši tři potrestaní hráči. Ti si jeden zápas odpočinuli a 

zbytek týmu jsme se pokoušeli se Zbyňkem rozcvičit před posledním zápasem s výběrem Vysočiny 96. 

Nevím, jestli se tomu dalo říkat rozcvička, ale to že někteří nemohli pořádně chodit, neznamenalo, že 

nemůžou bruslit. A to také ukázali. Poslední zápas byl opět vyrovnaný a po dvou třetinách stav 0 – 0. 

Soupeř na nás vlítl, ale kluci perfektně bránili a nenechali zakončit. Síly se srovnávaly a my začínali přebírat 

iniciativu. Bohužel na začátku třetí třetiny se podařilo soupeři vstřelit gól. Tři minuty před koncem soupeř 

fauloval a šel do oslabení. Vzali jsme si oddychový čas, zmobilizovali poslední síly a Luboše nechali na 

střídačce. Slibně rozehraná power play 6 na 4. Bohužel soupeř získal při kličce obránce kotouč a skóroval do 

prázdné brány. Nutno dodat, že tomuto gólu předcházeli dva fauly na naše hráče. Opět byli nejslabším 

článkem hry rozhodčí, kteří zápas neudrželi a udělali několik chyb. O tom svědčí i hromadná bitka na konci 

zápasu. 

Celkově 14 místo v takto obsazeném turnaji je velkým úspěchem. Ve všech zápasech se kluci vyrovnali 

hráčům extraligových týmů a výběrů. Podali jsme velice dobré a zodpovědné výkony. Všichni táhli za jeden 

provaz a bylo to vidět. Za to patří všem hráčům poděkování a jak jsme řekli několikrát v kabině KLOBOUK 



DOLU !!! Je vidět, že i když kluci hrají Krajskou ligu dorostu, nikde není psáno, že jsou horší než někteří  

extraligoví hokejisté. To je velmi potěšující. V celkovém hodnocení jsem ještě zapomněl zmínit naší vedoucí 

týmu, která vše perfektně organizovala a starala se o bolístky kluků a dobrou náladu. Třeba tím, že nám 

zamkla hráče ze zahajovací lajny v kabině . Ale i to k hokeji patří. Musí to být hlavně zábava. Dokud to tak 

budou všichni brát, bude to fungovat. 

Závěrem ještě jednou poděkování p. Kolowratovi a všem fanouškům, kteří náš tým podporovali a neváhali 

obětovat dny volna a přijeli nás povzbudit. 

Za naší trenérskou dvojici bych chtěl říct, že koučovat tento tým byla radost. 

Přejeme všem hodně úspěchů na ledě, v zaměstnání a v osobním životě. Zase někdy příště. 

 

Stanislav Veselý 

Zbyněk Kukačka 

 

 

 

 

 


